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CO MI PŘINESLA EVROPSKÁ UNIE 

 

Jakmile se zamyslím nad tím, co mi přinesla Evropská unie, napadají mě 
pozitiva i negativa dopadu fungování Evropské Unie na Českou republiku. Dle 
mého názoru je pro nás všechny v praxi velmi příjemné, že se dnes můžeme 
takřka neomezeně pohybovat v Shengenském prostoru, to znamená téměř ve 
všech zemích unie, a to bez vyřizování celních či vízových formalit. Na druhou 
stranu nesouhlasím s tím, že ČR rozprodala nebo nechala vyrabovat budovy na 
hraničních přechodech s našimi sousedy. Jistě bylo dobré si tyto objekty 
ponechat pro případ nějakých extrémních situací, jako je třeba současná hrozba 
Islámského státu či jiné hrozící teroristické organizace. V momentě, když se 
teroristé z IS dostanou do některé země EU, mohou přijet třeba i do ČR a zmařit 
mnoho našich životů. Proto se mi velmi líbí třeba názor našich sousedů 
z Německa nebo Rakouska, kteří si tyto budovy a přechody ponechali a jsou tím 
pádem schopni okamžitě uzavřít hranice a lépe kontrolovat cizince, kteří by 
mířili právě do jejich země.  

Na druhou stranu nám EU krátí i čekání. Bez EU by neexistoval ani 
Schengenský prostor a trávili bychom napříkklad dlouhé hodiny na letištích, 
přižemž mě napadá otázka, zda je lepší ušetřit čas ve frontách nebo být vystaven 
hrozbám například teroristických útoků zvenčí? 

Další věc co mě napadá v souvislosti s EU je samozřejmě levnější telefonování 
do i ze zahraničí. Kdyby neexistovala EU, pravděpodobně bychom vůbec 
neznali roaming a volání do jiného státu by se mohlo prodražit. 

Existence Evropské unie také pomohla i mému otci v rozvoji podnikání. Díky 
EU jsem schopni bez velkých překážek dovážet zboží i na Slovensko a do 
Německa bez placení cel. Velmi mě kupříkladu potěšila zpráva ohledně 



společnosti s ručením omezeným. Náklady na založení sro se dnes vyšplhají na 
nejméně patnáct tisíc korun. EU po česku žádá, aby zkrátila dlouhou čekací 
dobu ze zhruba 20 dní na pouhé tři dny a zrušení některých poplatků, např. za 
zápis do OR. Za společnost bychom neměli zaplatit více jak 100EUR. Oproti 
tomu nebude dle mého názoru nikdy fungovat způsob založení společnosti 
stejně jako ve Velké Británii, kde společnost s ručením omezeným založíte i za 
pouhý jeden den a to za velmi, z pohledu zakladatele, zajímavých podmínek. 
Tímto se ale dostávám už do jiného tématu, které není náplní této práce. 

Evropská unie ale nepomáhá nejen podnikatelům a živnostníkům. Je zde hlavně 
pro její obyvatele. Díky EU jsme již nakoupili skoro 500 autobusů, trolejbusů či 
tramvají a zpříjemnili tak cestování do práce či školy tisícovkám lidí. Za 
finanční podpory EU jsme vybudovali více jak 800km cyklostezek, čímž 
můžeme prohlásit, že EU dělá náš každodenní život lepší a komfortnější.  

Pomoc od EU se projevila i na naší krásné přírodě. Postavili jsme totiž přes 92 
čistíren odpadních vod a ulevili nám i naší přírodě od splaškové a jinak 
znečištěné vody. 

Byl jsem svědkem mnoha diskusí na téma přijmout či nepřijmout jako oficiální 
platidlo měnu EURO a vstoupit do Eurozóny. Silná koruna je dle mého názoru 
dobrá pro turisty a importní firmy. Naopak slabá koruna jistě vyhovuje firmám, 
které exportují zboží na zahraniční trh. Naše země je orientovaná proexportně a 
proto by stát měl tuto měnu přijmout a zajistit vstup ČR do Eurozóny. Jiná měna 
je také špatná v otázce jejího výkyvu. Někomu prospěje a někoho zase poškodí a 
určitě všem tyto výkyvy nepřidají na klidu při jejich obchodování.   

Většina z nás jistě v poslední době zaregistrovala kauzu týkající se EU a jejího 
vztahu k tradičnímu českému pomazánkovému máslu. Evropská komise nás 
totiž zažalovala u Lucemburského tribunálu za používání názvu „Pomazánkové 
máslo“ pro roztíratelný tuk. Podle mě je to správě. Tento název totiž může 
zákazníka přivádět v omyl. Zákazník si totiž může myslet, že doopravdy kupuje 
máslo a ono to ve skutečnosti máslo, které očekává vůbec není. Česká republika 
se svou obhajobou u „Pomazánkového másla“ neuspěla ani při žádosti o značku 
„Zaručená tradiční specialita“ která byla také zamítnuta. 

EU napomáhá naší zemi i při zkvalitňování vzdělávání studentů. Vedle dotací na 
budovy škol má EU i dotační programy na dětská hřiště či vybavení škol. 
Například základní škola, do které jsem chodil, si mohla díky grantům z EU 
nakoupit několik interaktivních tabulí či vybavit učebny tablety pro výuku 
angličtiny a dalších předmětu. Evropská unie provozuje i program Erasmus. 
Tento program pomáhá studentům a zaměstnancům vysokých škol v jejich 



osobním a profesním rozvoji, formou zahraničních stáží a výměnných studijních 
pobytů. Nově se tento program přejmenoval na program Erasmus + a je platný 
v letech 2014-2020.  

Věda a výzkum jsou nezbytné pro rozvoj naší společnosti a ekonomiky a také 
ukazují na vyspělost naší země. Proto provozujeme Národní vzdělávací fond, 
který pomáhá přispívat prostřednictvím podpory rozvoje lidských zdrojů k 
integraci ČR do současné moderní Evropy. Tento program tak činí zejména 
prostřednictvím systémového rozvoje vzdělávání či podporou zaměstnanosti. 

Závěrem bych rád shrnul, že jsem rád, že je naše země nedílnou součástí 
Evropské unie, i přesto, tento fakt mnoho lidí ostře kritizuje. 
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